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Starostové malých okresů se dnes poprvé
sešli s vedením kraje
Vedení Olomouckého kraje se dnes
poprvé společně sešlo se starosty pověřených obcí, aby si
vyjasnili názory na financování lékařských pohotovostí, řešení
havarijních situací, fungování integrovaného záchranného systému
či směřování investic. Z vyjádření starostů i radních kraje
vyplynulo, že v řadě problémů se zatím neshodli, ale hodlají
jednat dál.
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Základním problémem, který obce trápí, je skutečnost, že
lékařská služba první pomoci přešla od ledna ze státu na kraj,
ale ne s celým finančním krytím. Kraj proto zachoval pouze
pohotovosti v pěti bývalých okresních městech. V řadě malých
okresů se ale starostové obávají, že po zrušení lékařských
pracovišť se nedostane k lidem pomoc včas.
"Největší problém je na Konicku a Javornicku, kde nejsou
některé vesnice ani v dosahu rychlé záchranné služby. To musíme v
brzké době vyřešit," řekl novinářům hejtman Jan Březina. Lékařská
služba první pomoci, která znamená pouze otevřenou ordinaci
všeobecného lékaře, je zajištěna v kraji dostatečně," uvedl.
Malé okresy si to však nemyslí. Nejsou ale jednotné v tom,
jak službu zajistit. Vedení kraje jako jednu z variant nabízí, že
dá obcím peníze, které dostalo od státu, a malé radnice si za ně
zajistí službu samy. Ne všechny však na to chtějí přistoupit. "To
není systémové řešení. I když si starostové z našeho regionu
myslí, že to jde, neuvědomují si, jaké závazky bychom na sebe
vzali," řekla například starostka Uničova Jarmila Kaprálová.
Obě strany se dnes dohodly, že o problému budou dále jednat.
Shodly se, že lidé první pomoc často zneužívají, když s běžnými
potížemi chodí k lékaři na poslední chvíli nebo až v době, kdy
mají čas. Podobné schůzky budou pravidelné, aby si zástupci
krajské i místních samospráv mohli vyjasňovat názory na problémy,
které přináší reforma státní správy, uvedl hejtman.
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